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Mencinicopschi: „Rămân absolut
perplex că oamenii nu vor să
citească etichetele”

Profesorul Gheorghe Mencinicopschi a
dezvăluit, la DC News, în emisiunea ”Jungla
Urbană”, ce îl surprinde în legătură cu alimentația.
“Rămân surprins, în jungla urbană, de faptul că
oamenii nu sunt interesați să citească eticheta. Dacă
cumva intervii și spui: „citiți eticheta!” pentru că, de
exemplu, produsul este luat pentru nepoțel, omul
spune: „dar ce să mai iau, domnule?”. Câtă
iresponsabilitate se ascunde în această ușurință de
a-i oferi nepoțelului un aliment care nu i se
potrivește din cauza vârstei și din cauza
caracteristicilor lui unice de ființă umană. De aceea
vă spun că rămân absolut perplex că oamenii nu vor
să citească etichetele. Spun că nu înțeleg ce scrie
acolo, dar dacă nu înțelegi un termen ai posibilitatea
să-l găsești imediat”, a spus profesorul la DC News
în cadrul emisiunii “Jungla Urbană” realizată de Liviu
Harbuz. 

Cu informare și educație, poți avea acces la
alimente sănătoase, chiar și la prețuri scăzute. “De
foarte multe ori, calitatea unui aliment nu este
corelată cu prețul. Uneori este vorba de firmă, de
fițe, de mode, de foarte mult marketing”, a mai zis
Gheorghe Mencinicopschi.

Lovitură bulgară pentru 
şoferii români

Bulgaria vrea să introducă taxarea mașinilor în
funcție de gradul de poluare, după modelul
românesc, ministrul Finanțelor din țara vecină
apreciind că noua impozitare trebuie să fie introdusă
rapid. Astăzi, numeroși români își înmatriculează
mașina în Bulgaria, profitând de taxe mai mici.
Bulgaria este printre puținele țări din Uniunea
Europeană în care taxa auto este determinată de
valoarea mașinii, astfel că taxa anuală pentru o
mașină diesel cu o vechime de 20 de ani este de
zece ori mai mică decât cea aplicată unui autoturism
nou, cu un mic motor pe benzină sau model hibrid.

Sărbătoarea Paștelui în cifrele…
infracționalității

De sărbători, polițiștii nu au avut liniște. Pentru
siguranţa cetăţenilor, în Sâmbăta Mare şi în noaptea
de Înviere, poliţiştii au fost la datorie, inclusiv în zona
bisericilor şi lăcaşelor de cult. Potrivit statisticilor
întocmite de oamenii legii, s-a intervenit la aproape
3.000 de evenimente, au fost constatate 672 de
infracţiuni şi au fost aplicate 4.700 de contravenţii.

De exemplu, la data de 7 aprilie, peste 9.000 de
poliţişti au acţionat, la nivel naţional, pentru
prevenirea faptelor antisociale şi menţinerea ordinii
şi siguranţei publice. Poliţiştii au fost prezenţi şi în
zona bisericilor şi lăcaşelor de cult, unde au avut loc
slujbe cu ocazia sărbătoririi Învierii Domnului. Au fost
organizate 265 de acţiuni şi s-a intervenit la 2.915
evenimente, dintre care 2.435 au fost sesizate prin
112. În urma activităţilor, au fost constatate 672 de
infracţiuni, 142 de persoane fiind surprinse în
flagrant delict. De asemenea, au fost depistate șapte
persoane urmărite naţional sau internaţional, iar în
cauzele instrumentate au fost dispuse 22 de măsuri
preventive. Totodată, pentru neregulile constatate,
poliţiştii au aplicat 4.700 de sancţiuni
contravenţionale, în valoare de peste 1.500.000 de
lei şi au confiscat bunuri în valoare de aproape
peste 50.000 de lei.

Nici poliţiştii rutieri nu au „șomat”. Ei au
desfăşurat activităţi pentru creşterea siguranţei în
trafic și au constatat 128 de infracţiuni la regimul
circulaţiei pe drumurile publice. Au fost reţinute 290
de permise de conducere şi au fost retrase 77 de
certificate de înmatriculare.

Pe scurt. 2018 - în zodia criptomonedei

Soros s-a răzgândit.
Mizează pe bitcoin

n CE SĂ VEZI n George Soros
afirma, în ianuarie, că monedele
virtuale sunt o bulă speculativă, dar
compania familiei sale, Soros Fund
Management, care administrează
active de 26 miliarde dolari,
intenționează să tranzacționeze
criptomonede, potrivit Bloomberg.
Astfel, Adam Fisher, care
coordonează investițiile macro ale
companiei SFM, a obținut, în ultimele
luni, aprobări interne pentru a
tranzacționa monede virtuale, dar nu a
făcut încă plasamente, potrivit unor
persoane apropiate situației. Un
purtător de cuvânt al companiei a
refuzat însă să comenteze. Reamintim
că Soros spunea, la Forumul
Economic Mondial de la Davos, că
monedele digitale nu pot funcționa ca
niște monede reale, din cauza
volatilității lor ridicate; el nu a anticipat
însă scăderea lor, pe care unii analiștii
au prognozat-o la momentul respectiv.
Între timp, bitcoin s-a depreciat cu
41%, iar unii investitori pun sub
semnul întrebării avantajele aduse de
tranzacţiile cu moneda virtuală. Fostul
manager de fonduri de hedging Mike
Novogratz a renunţat în decembrie la
un plan de a lansa un fond pentru
criptomonede şi şi-a reorientat atenţia
asupra înfiinţării unei bănci comerciale
cu activităţi concentrate pe
criptomonede şi investiţii bazate pe
tehnologii asociate. Şi alţi manageri
de investiţii au recurs la plasamente în
monede digitale, pe fondul declinului
profiturilor fondurilor lor de hedging.
John Burbank, care a închis
principalul său fond anul trecut,
intenţionează să atragă 150 milioane
dolari pentru două fonduri cu investiţii
în monede digitale. Compania sa,

Passport Capital, a înfiinţat fondurile
în ianuarie şi a atras majoritatea
investiţiilor de la companii care
administrează averi de familie şi alţi
investitori bogaţi. De asemenea,
miliardarul Alan Howard a făcut anul
trecut plasamente considerabile în
criptomonede, separat de compania
sa, şi intenţionează să mărească
aceste investiţii făcute din averea sa
personală.

n VREMURILE SE SCHIMBĂ n
De notat că Soros a investit deja, în
mod indirect, în criptomonede. În
trimestrul patru din 2017, compania sa
a constituit o participaţie la
Overstock.com, devenind al treilea cel
mai mare acţionar la compania de
comerţ electronic cu discount. În
august 2017, Overstock.com a devenit
primul retailer important care acceptă
monede digitale. Compania  a mai
planificat să înfiinţeze o platformă de

tranzacţionare a criptomonedelor şi să
ofere monede digitale care să fie
tranzacţionate pe platforma
respectivă. În martie, Overstock.com a
anunţat că celebra comisie americană
pentru bursă şi valori mobiliare
investighează platforma propusă spre
înfiinţare. Acţiunile companiei au
scăzut cu 40% în urma anunţului. La
final, să spunem că probabilitatea ca
autorităţile de reglementare să
supravegheze tot mai strict activele
digitale este tot mai mare. Bănci
centrale din toată lumea investighează
beneficiile şi riscurile criptomonedelor,
în timp ce autoritatea de reglementare
din Coreea de Sud, una dintre cele
mai active pieţe pentru bitcoin,
limitează tranzacţiile, din cauza
acuzaţiilor de fraudă.
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Constanța, pe podium la Olimpiada națională de cultură civică

Elevii găsesc „leacuri” împotriva violenței în școală
Unii cu vacanța, alții cu

olimpiadele! Și cum Constanța nu
duce lipsă de copii talentați și dedicați,
două eleve ale Liceului Teoretic
Lucian Blaga au reușit performanța de
a urca pe podiumul Olimpiadei
naționale de științe socio-umane.
Alexia Dumitru și  Alexia Gheorghie
sunt eleve în clasa a VII-a și s-au
întors de la olimpiada națională de
științe socio-umane cu premiul al III-
lea. Olimpiada s-a desfășurat în
săptămâna 2-6 aprilie 2018, la Iași, iar
în concurs au participat 38 de
echipaje din toată țara. Potrivit
consilierului de imagine al unității de
învățământ, Simona  Dragomir,
elevele au elaborat un proiect prin
care și-au propus rezolvarea situațiilor
în care dreptul copilului la protecție
împotriva oricăror forme de violență,
vătămare sau abuz fizic și mental nu
este întotdeauna respectat în școală.
Subiect destul de delicat și complicat,
în același timp. 

Lucrarea celor două fete a fost

evaluată cu 9.30, fiind a treia notă din
concurs. „A fost o experiență foarte
frumoasă, fiind prima noastră
participare la o olimpiadă națională.
Ne-a făcut plăcere să facem parte din
lotul olimpic. Vrem să-i mulțumim
profesoarei noastre Mariana Ștefan
pentru timpul investit în pregătirea
noastră. Subiectul a fost destul de
ușor, ne așteptam la ceva mai greu.
La Iași totul a fost bine organizat, am
vizitat multe locuri interesante.
Deschiderea și premierea s-au
desfășurat în niște locuri deosebite.
Anul viitor sperăm să ajungem iar la
națională și, de ce nu, să obținem
locul I”, au precizat cele două eleve.
„Sunt mândră de performanța celor
două eleve, însă în spatele acestui
rezultat au stat multe ore de pregătire
suplimentară. Cele două eleve au fost
foarte serioase, implicate, au
cooperat, au format cu adevărat o
echipă pentru a obține un rezultat
frumos. Cu siguranță această
experiență va fi de neuitat pentru ele

și va contribui la dezvoltarea lor
personală”, a menționat profesoara
care le-a îndrumat pe fete, Mariana
Ștefan. 

Directorul instituției de
învățământ, Iuliana Linea a fost, la
rândul ei, foarte încântată de rezultatul
obținut de cele două eleve.
„Performanţa este un motiv de
mândrie pentru întreaga comunitate
şcolară şi pentru cea locală. Elevele
noastre sunt un model de urmat
pentru colegii lor deoarece au
demonstrat că prin muncă, dăruire,
ambiţie pot reuşi să obţină rezultate
foarte bune! Doresc să le felicit pe
Alexia Dumitru şi pe Alexia Gheorghie
pentru seriozitatea dovedită şi pentru
munca depusă, pe doamna profesor
Mariana Ştefan pentru dăruirea pe
care o demonstrează an de an în
pregătirea elevilor şi, nu în ultimul
rând, doresc să le mulţumesc
părinţilor care îşi susţin copiii în
traseul lor educaţional.”, a declarat
directorul școlii.

În ianuarie spunea că monedele digitale sunt o bulă speculativă;
acum, miliardarul George Soros pare dispus să investească în ele


